
Medborgarförslag till Örnsköldsvik kommunfullmäktige 
 
Vad kan vi i Örnsköldsvik göra för att medverka till den globala omställningen mot klimatförändringen? 
Vi tror att ett förslag som kostar minst i förhållande till dess betydelse är att övergå från byggande av betonghus till 
trähus. Om man räknar både det som sker vid uppförandet och kollagringen i trävirket så skulle man i Sverige kunna 
spara ungefär 10 % av de totala CO2-utsläppen (enligt Forskningsrapport LIU–IEI–RR–17/00263–SE). Med tanke på 
hur mycket det byggs i vår stad i förhållande till vår folkmängd torde storleksordningen vara ungefär densamma i 
Örnsköldsvik. 
Det har byggts många betonghus i Örnsköldsvik under åtminstone 2000-talet. Fördelarna med trähus ur klimatsynpunkt 
har inte varit okänt. Våra byggherrar har dock hittills varit kallsinniga till byggande av större hus i något annat än betong. 
Kommunen har varit maktlös eftersom man när bygglov ska ges inte kan ställa krav på ett miljövänligt byggmaterial. 
Detta under förutsättning att bygget sker på privat mark. 
Vi har nyss kunnat läsa om stora planer att bygga på kommunal mark på Varvskajen. Just när det gäller byggen på 
kommunal mark har kommunen möjlighet att ställa krav på att de hus som ska byggas byggs i trä. 
Givetvis kommer många hus även i fortsättningen att uppföras på privat mark. Vi hoppas och tror att om dessa stora 
byggen kommer att förverkligas och det blir uppenbart för alla kommunens invånare inkl. framtida byggherrar att husen 
på Varvskajen uppförs i trä, och man från kommunen gör klart för alla fördelarna detta har för klimatet kommer trähusen 
att få efterföljare i vår kommun och kanske över ett större område. 
Vi föreslår därför att kommunen snarast klargör sin avsikt att kräva att hus på kommunal mark i fortsättningen för att 
skydda klimatet bara får byggas i trä. 
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